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Bestyrelsens beretning for 2011-2012: 

 

1. Efter 2 strenge i træk, fik vi et mere normalt år med hensyn til forbruget, 

men – så var halmleverandørerne og vi så uheldige at ”løbe ind i” en 

usædvanligt våd høst. Resultat – vi modtog kun ca. 60% af den 

halmmængde, vi skulle have leveret.  Derfor installerede vi et nyt ”Pillefyr” i 

løbet af november/december 2011, mere om det under pkt. 7. Vi har i alt 

solgt 12.418 MWh ( mod budgetteret 12.500 MWh) til Nysted By og 287 

MWh (mod budgetteret 0 MWh) til Nysted Biogas – nu hedder det Refa.  Vi 

har købt 745 MWh (mod budgetteret 0 MWh) af Refa. Der er brugt 3.547 

tons halm og 802 tons træpiller. Men vi har ikke brugt olie til opvarmning. 

Ledningstabet er i år på 22,53% mod 23,4% sidste år. 

2. Vi er 659 forbrugere ved regnskabsårets slutning, hvilket er 8 mere end 

sidste år. Vi opvarmer i alt 118.661 m2 boligareal. Ifølge årsopgørelsen er 

der opkrævet netto 145.711 kr. for lidt. Beløbene er indregnet i 1. 

acontorate pr. 1. september 2012.  

3. Pr. 30.6.2012 er der totalt udført 431 servicebesøg. Besøgene bliver i næste 

regnskabsår lidt færre på grund af vores kampagne med at få  nye 

forbrugere tilsluttet fjernvarmen næste år.  

4. Som I alle ved er Nysted Biogas pr. 1. januar 2012 overtaget af 

Guldborgsund Kommune ved REFA. Samarbejdet med Refa er allerede så 

langt, at vi har leveret varme til dem i februar og marts 2012, mens de har 

leveret overskudsvarme til os allerede fra april måned i år, og fortsætter 

med det. Det er første gang vi får overskudsvarme fra Nysted Biogas i 

næsten 2 år.  

5. Nysted Varmeværk er – som alle varmeværker – pålagt energiafgifter, der 

udregnes efter vort forbrug. I næste regnskabsår drejer det sig om ca. 

300.000 kr. Vi har valgt at opkræve dem hos forbrugerne som særskilt 

energiafgift, så vi alle kan følge de eventuelle stigninger, der kommer i 

fremtiden. For 2012/2013 er afgiften på 30 kr. incl.  moms pr. MWh. 

6. Varmeværket modtog i juni i år godkendelse af anlægsprojekt vedr. gratis 

tilslutning af 108 ejendomme til fjernvarme. Samtidig har vi fået 

kommunens godkendelse af forhåndsgaranti for kommunegaranti for 

projektets samlede udgift på max. Ca. 8,5 millioner kr. Forbrugerne tilbydes 

gratis tilslutning – stikledning – samt rentefrit lån på max. 50.000 kr. incl. 

moms til indvendigt VVS-arbejde, der tilbagebetales over 5 – 10 år. Vi er 



allerede gået i gang med ny hovedledning ud ad Vantorevej, samt begyndt 

gravearbejde til enkeltstående i byen. Gartnerparken har også fået 

tilbuddet. Pr. dato har vi tilsagn om ca. 20 ejendomme. Tilbuddet løber til 

udgangen af 2013. 

7. På grund af den ualmindelig dårlige høst i 2011 manglede vi ca. 40% af den 

kontraktlige halmmængde. Vi måtte lynhurtigt tage stilling til alternative 

løsningsmuligheder. Der fremkom 3 muligheder:  ekstra varme fra Nysted 

Biogas – tænde for oliefyret – eller installere et ”pillefyr”, som vores nye 

kedel allerede var forberedt til.  Efter møde med Nysted Biogas viste det sig 

hurtigt, at de slet ikke var i stand til at garantere levering.  Vi havde ikke fået 

overskudsvarme fra dem de seneste 2 år, og hvis de kunne lever varmen , 

ville de have ca. 52 kr. mere pr. MWh end kontrakten lød på. I har sikkert 

læst Folketidendes artikler herom med formanden for Nysted Biogas. Hvis vi 

brugte Olie ville det koste forbrugerne ca. 3,6 millioner kr. ekstra. Ved at 

installere pillefyr  koster det  900.000 kr. i anlægsomkostninger og betyde 

kun en merudgift på ca. 500.000 kr. i forhold til halm  for fyringssæsonen. 

Derfor satte vi prisen på MWh op pr. 1. december 2011. Det var en enig 

bestyrelse, der valgte  Pillefyret, som også kan bruges fremover, hvis halmen 

skulle svigte igen. Projektbeskrivelse med priser blev hurtigt forhandlet til 

installering inden udgangen af 2012 og sendt til kommunen til godkendelse. 

Men kommunen bad os om at kontakte Nysted Biogas om levering af varme. 

Vi forklarede skriftligt overfor kommunen, at det var allerede sket og kunne 

IKKE lade sig gøre. Kommunen indkaldte til et møde med deltagelse af 

Nysted Biogas, kommunens økonomidirektør og 2 politikere samt Rudi 

Madsen og Preben Høgdal fra Varmeværket. Her gjorde vi det klart, at 

Biogas umuligt kunne levere varmen på det tidspunkt ville skulle bruge den 

og vi ønskede ikke at bruge 3,6 millioner kr. på olie, når den bedste og 

billigste løsning var Pillefyr, som vi allerede var i gang med at installere. Det 

forstod direktøren og politikerne lynhurtigt og gav os det løfte, at byrådet 

ville godkende projektet på det kommende byrådsmøde. Således lykkedes 

det og Pillefyret kører som forventet og står klar, hvis det bliver nødvendigt i 

fremtiden. 

8. Regnskabet for 2011-2012  sluttede med et underskud på 416.410 kr. hvilket 

skyldese ekstraomkostninger.  Mere om det under næste punkt på 

dagsordenen. 

 

På bestyrelsens vegne 
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